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Abstract (en)
To make a double-walled tubular piece, a workpiece (1) comprising two tubes (3, 5) inserted one into the other at least virtually without play is bent
and then preferably introduced into a cavity (57) which is bounded by a mould (51) having separable mould parts (53, 55). A fluid (79), for example
water, is then forced between the two tubes (3, 5) and preferably also into the interior of the inner tube (3) and the outer tube (5) is expanded by
the pressure of the fluid. At least over part of its length, there is then a free interspace (91) between the walls, formed by the two tubes (3, 5), of the
tubular piece made in this way. By virtue of the fact that the workpiece (1) is bent with the tubes (3, 5) resting at least approximately with a close
fit one inside the other, the bending operation and the entire manufacturing process can be carried out in a relatively rapid and simple manner.
<IMAGE>

Abstract (de)
Zur Herstellung eines doppelwandigen Leitungsstücks wird ein Werkstück (1) mit zwei mindestens annähernd spielfrei ineinandersteckenden Rohren
(3, 5) gebogen und danach vorzugsweise in einen Hohlraum (57) eingebracht, der von einer Form (51) mit trennbaren Formteilen (53, 55) begrenzt
wird. Anschliessend wird ein beispielsweise aus Wasser bestehendes Fluid (79) zwischen die beiden Rohre (3, 5) und vorzugsweise auch in den
Innenraum des innern Rohrs (3) hinein gepresst und das äussere Rohr (5) durch den Fluiddruck erweitert. Zwischen den von den beiden Rohren
(3, 5) gebildeten Wänden des auf diese Weise hergestellten Leitungsstücks ist dann mindestens in einem Bereich von dessen Länge ein freier
Zwischenraum (91) vorhanden. Dadurch, dass das Werkstück (1) mit mindestens annähernd satt ineinandersteckenden Rohren (3, 5) gebogen wird,
kann der Biegevorgang und das ganze Herstellungsverfahren relativ einfach und schnell durchgeführt werden. <IMAGE> <IMAGE>
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